
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XL

Sesja w dniu 22 kwietnia 2022 
Obrady rozpoczęto 22 kwietnia 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:21 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
Zastępca Burmistrza zgłosił do porządku uwagi aby wykreślić z porządku obrad punkty:

i) zmiany uchwały nr XVII/179/2020 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 24 marca 2020 roku w 
sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Margonin
j) zmiany uchwały nr XVII/178/2020 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 24 marca 2020 r. w sprawie 
ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów

Głosowano w sprawie:
Zdjęcie z porządku obrad punktu I i J. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 



NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Program sesji stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII i XXXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XXXVII sesji rady?

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – proszę powiedzieć jak będzie potraktowana nasza nieobecność na sesji o której 
zostaliśmy poinformaowani 2 godziny przed. 
- Przewodniczący rady – tak jak mówiłem informując o sesji jest 100% obecność. 
- Maria Miler – czyli jesteśmy usprawiedliwieni?
- Przewodniczący rady – tak.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 



NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Informacja ze sprawozdania komisji rewizyjnej z dnia 28 marca 2022 stanowi załącznik nr 5
Informacja ze sprawozdania komisji rewizyjnej z dnia 20 kwietnia 2022 stanowi załącznik 6
Informacja ze sprawozdania komisji wspólnej z dnia 19 kwietnia 2022 stanowi załącznik 7

7. Przyjęcie sprawozdania oceny zasobów pomocy społecznej za 2021 rok.
A. Nowak – Kierownik Miejsko – Gminnej Opieki Społecznej w Margoninie przedstawiła sprawozdanie 
oceny zasobów pomocy społecznej za 2021 rok. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie sprawozdania oceny zasobów pomocy społecznej za 2021 rok.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do Protokołu. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin 
(ENEA – 39m)
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA - 
39m). 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Uchwała Nr XL/388/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 9.

b) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin 
(ENEA - 65m)
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA - 
65m). 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/389/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 10.

c) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin 
(PVE 86)
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (PVE 86). 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/390/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 11.

d) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na 
której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie:
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której 
znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/391/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 12. 

e) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w formie darowizny nieruchomości położonej w 
Sypniewie
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

- Przewodniczący Rady – czy są jakieś olany względem drogi którą mamy przejąć?
- Zastępca Burmistrza – nie ma planów ale żeby chociażby to zaprojektować to co do zasady powinno się 
być tego właścicielem. Przy tej drodze nikt nie mieszka to jest podstawowa rzecz to jest tylko pewien 
skrót. Powiat i tak z tym nic nie robił i tak, na razie tego projektować nie będziemy jeżeli ktoś kiedyś 
będzie miał pomysł na tą drogę to będzie miał o tyle łatwiej, że będzie tego właścicielem Nas żadne 
koszty z tego tytułu nie obciążają. Planów jako takich co do tej drogi nie ma. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w formie darowizny nieruchomości położonej w Sypniewie. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/392/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 13. 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Samorządu Województwa 
Wielkopolskiego prawa wieczystego użytkowania do nieruchomości gruntowych niezabudowanych 
w Młynarach
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:



- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu to chodzi o drogę gdzie tory szły? Jak ja pamiętam to 
przejęliśmy tą drogę od Państwa i to jest naszą własnością? Czy to jest dzierżawa?
- Zastępca Burmistrza – ale mówimy o torach czy o tej S, która musi być przekazana żeby województwo 
wielkopolskie mogło to wyprostować. Jest to użytkowanie wieczyste i z tego tytułu są też ogromne 
opłaty. Grunty tu gdzie koleje to jest skarbu Państwa we władaniu Wojewody Wielkopolskiego. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Województwa Wielkopolskiego prawa wieczystego 
użytkowania do nieruchomości gruntowych niezabudowanych w Młynarach. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr XL/393/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 13. 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Margońskiej Wsi, na 
rzecz jej wieczystego użytkownika
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – w związku z tym, że jest to sprzedaż bezprzetargowa, to będzie to przez uprawioną osobę 
to wyceny gruntów robione? Jak będzie wyglądała wycena?
- M. Nowaczewski – zawsze robi do rzeczoznawca majątkowy, który posiada odpowiednie kwalifikacje.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Margońskiej Wsi, na rzecz jej 
wieczystego użytkownika. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/394/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 14. 

h) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Klotyldzin – 
działka nr 51/6, 51/7, 51/41, 51/50
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:



uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Klotyldzin – działka nr 
51/6, 51/7, 51/41, 51/50. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/395/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 15. 

i) zmiany uchwały nr XVII/179/2020 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 24 marca 2020 roku w 
sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Margonin

j) zmiany uchwały nr XVII/178/2020 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 24 marca 2020 r. w sprawie 
ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów

k) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały oraz wprowadzone autoporawki. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Głosowano w sprawie:
autoporawki . 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XL/396/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 16. 



l) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały oraz wprowadzone autopoprawki. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Grzegorz Gręda – ja mam pytanie odnośnie tych środków dla uchodźców z Ukrainy i tu jest wliczona 
kwota 33.800 zł ile osób tam jest czy jest to na jeden miesiąc czy na trzy? 
- Zastępca Burmistrza – to jest tylko część środków na pewno. To nie jest całość to jest to co zostało 
złożone w ramach pierwszej transzy, ale sama spółka czy Gmina która będzie z tego korzystała również 
za domki, które są to około 50 tys, na tyle opiewa wniosek. Więc siłą rzeczy 39 tys. nie jest tym co jest na 
wniosku jest jeszcze przynajmniej 12 wniosków na wypłatę. Nie wiem na ile osób myślę, że jest to kwota 
dużo większa około 100 tys to jestem się wstanie zgodzić. 39 tys. to na pewno nie jest całość. Sam 
wniosek spółki czy gminy będzie na pewno na ponad 50 tys. opiewał. 
- Barbara Kończak – usłyszałam już odpowiedź od Pana Burmistrza czy te środki które w tej chwili są 
przeznaczane czy są one z budżetu Państwa czy gmina też jakieś środki przeznacza. 
- - Zastępca Burmistrza – gmina przeznaczała środki bo teraz już nie przeznacza te pierwsze dni to była 
uruchamiana rezerwa na zarządzanie kryzysowe jako pierwsi ją w ogóle uruchomiliśmy autobus jaki 
wysłaliśmy to były jakieś koszty związane z paliwem, bus który przejechał z darami jeszcze jeden, który 
teraz pojedzie już w konkretne miejsca wyżywienie na początku było też z tej rezerwy finansowane 
drobne zakupy, które były na przystosowanie obiektów, ogrzewanie bo przecież tam nie było tak żeby na 
stałe tam mieszkać. Kwoty z rzędu 30 tys. zostało to zgłoszone do Wojewody celem rekompensaty.
W tej chwili są uruchamiane środki, które stowarzyszenie zebrało od dłuższego czasu gmina już jest 
odciążona i nie ponosi żadnych kosztów z utrzymaniem tych osób. 
- Barbara Kończak – odnośnie Polskiego Ładu i ul. Kościuszki jak to wygląda czy pieniądze już wpłynęły 
? W planach budżetowych nic się nie mówi na ten temat. 
- Zastępca Burmistrza – nic nie wpłynęło bo nic nie może wpłynąć no bo wnioski były złożone dopiero 
miesiąc temu to jest 19 zadań na terenie Gminy Margonin, które obejmują 3 wnioski. Realnie nawet ten 
kawałek ul. Kościuszki miałby być robiony trzeba sobie dodać przy obecnych stanie rozwiana 
budowlanki to może być to przyszły rok lub późna jesień. To nie jest tak, że my sobie zrobimy ul. 
Kościuszki te zadania muszą iść razem w ramach jednego wniosku jest jeden przetarg. Jest 6 zadań 
połączonych w jedno i to musi iść jednym przetargiem. Pytaliście Państwo po co pieniądze na te projekty 
a no właśnie po to, że za chwile będzie 3 edycja Polskiego Ładu a my nie będziemy mieli projektów. Są 3 
wnioski i będą 3 przetargi w jednym wniosku jest 6 zadań w drogim wniosku 6 zadań i w 3 jest siedem 
lub osiem.
- Barbara Kończak – powiedziałam to dlatego, że mieszkańcy są bardzo zadowoleni z tej ul.Kościuszki i 
myślałam, że będzie to już na wiosnę robione i dlatego chciałam to od władzy usłyszeć konkretnie. 
Mieszkańcy dziękują, że ten kawałek drogi został zauważony. 
- Zastępca Burmistrza – ale Państwo nie mają jeszcze za co dziękować bo nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. 
To chwilę potrwa to nie jest tak, że te pieniądze każdej gminie przynależą. Tak ja mówię jedni dostana 
drudzy nie. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Uchwała Nr XL/397/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 17. 

m) zmiany Uchwały Nr XXXVIII/384/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 24 marca 2022 r. 
w sprawie uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2023
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały oraz wprowadzone autopoprawki. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – ja mam takie pytanie ile jest profilaktyki w sensie takim czy z tych szkoleń, wykładów 
czy innej formy. Mamy informacje i zewnątrz i wewnątrz coraz młodsze osoby spożywają alkohol ile jest 
ten profilaktyki w profilaktyce związanej z tym, że alkohol jest po prostu trucizną, nie twierdze, że 
pieniądze wydawane na kolonie czy na akcje letnią są pieniędzmi zmarnowanymi bo to są bardzo dobrze 
wykorzystane pieniądze jednak dobrze by było, żeby szczególnie w momencie kiedy tak naprawdę jest 
dużo więcej alkoholu sprzedanie niż było czy tych pieniędzy faktycznie nie można by na taką czystą 
profilaktykę wykorzystać. 
-Zastępca Burmistrza – ja nie jestem oczywiście żadnym specjalistą i nie będę się tutaj mądrował to 
wszędzie tak jest i u nas również że to nie jest coś czego oczekujemy co znaczy więcej profilaktyki w 
profilaktyce. To kolonie są dedykowane dla osób, które jakby potencjalnie mogą się stykać z tym 
problemem, żeby nauczyć i pokazać jak można spędzać wolny czas niekoniecznie z alkoholem i 
używkami, to jest właśnie ta praca, warsztaty profilaktyczne będą 3 maja podczas pikniku patriotycznego. 
My co tydzień możemy robić takie wykłady w szkole teatrzyki, które się odbywają w szkole nie wiem co 
one wnoszą do tej piętnastoletniej młodzieży czy one cokolwiek do czegokolwiek przekonują a kosztują 
kosmiczne pieniądze, my to możemy robić co miesiąc tylko pytanie czy my kogokolwiek przekonamy, że 
używki to zło. Na tych wydarzeniach chcemy pokazać te alkogoogle, żeby pokazać oczywiście 
dedykowane dla osób w pewnym wieku oczywiście nie ubierzemy je dziewięcio rocznemu dziecku żeby 
pokazać jak czuje się człowiek pijany. Problem jest 13,14,15 i więcej lat. My robimy w szkołach 
pogadanki, teatrzyki, filmy tylko czy to osiąga sukces nie wiem. Ten problem nie dotyczy tylko Gminy 
Margonin, problem jest wszędzie. Chcemy zorganizować bieg w końcem czerwca dzieci z rodzicami. Ja 
nie mam pojęcia co my możemy jeszcze zrobić trzeba uderzać w jakieś nowoczesne metody bo te 
dzieciaki trochę innymi kategoriami dzisiaj rozumieją. Bo co nam zapraszać jakiś wybitnych specjalistów 
jak połowa będzie grała na telefonie bo to nie jest forma, która do młodzieży przemówi. My możemy 
pieniądze w taki sposób wydawać tylko pytanie o skuteczność. 
-Maria Miler (Ad Vocem) – to co Pan mówił to są kolejne uzależnienia telefon itd. Są kolejne 
uzależnienia narkotyki, inne używki generalnie są trucizną plus telefon. Pamiętam, że były spotkania 
rodzice na nie uczęszczali z Panią Policjant z Chodzieży związaną z pracą z dziećmi. Widzi Pan na tym 
pikniku są też stoiska z alkoholem a z drugie są alkogoogle chcemy coś zrobić co tam naprawdę się 
równoważy jaki to przynosi skutek i efekt.
- Zastępca Burmistrza – więcej mamy środków na walkę z używkami im więcej się tego sprzedaje. Taki 
jest paradoks ustawy nie my to wprowadziliśmy. Jak jest dzień dziecka to nie ma żadnego alkoholu jak 
jest piknik to nie jest on tylko dla dzieci tam jest część przeznaczona dla dzieci faktycznie, że 50 m dalej 
sprzedają alkohol. Nie alkohol na poziomie małpek 40% tylko piwo o mniejszym procencie ja wiem, że 
to nie jest żadne usprawiedliwienie. Nie jesteśmy wstanie zorganizować dużej imprezy masowej jeśli 
będziemy tam lać wodę mineralną tym rodzicom, którzy tam przychodzą bo alkohol jest dla ludzi, alcohol 
jest używką ale to nie jest rzecz zabroniona w odpowiednich ilościach przy odpowiedniej ilości jest to 
dozwolone. Jak jest impreza to nie wolno wychodzić na terenie plaży z tym alkoholem nie tylko po to 
żeby kogoś nie uderzyć tym ale przede wszystkim chodzi o to, żeby nie epatować tym jest pewna strefa 
tych ogródków, na mieście Państwu też nie wolno pić alkoholu. Natomiast wolno usiąść w ogródku i ten 
alkohol wypić. Nie ma zakazu wstępu rodziców z dzieckiem do takiego ogródka co ja mam rodzicom 
powiedzieć, że mają dziecko zostawić przed ogródkiem? Ma Pani racje, że z jednej strony jest jakaś 
profilaktyka i warsztaty a po drugiej jest jakiś tam alkohol sprzedawany, to się troszeczkę kłóci ze sobą to 
prawda. Dzięki takiemu dużemu wydarzeniu ma się dostęp do tych ludzi, ja nie chce przekonywać 
rodziców. Rodzice mają określoną wiedzę, albo powinni ją mieć. Jest dzień dziecka, gdzie tego alkoholu 
nie będzie, i to będzie duże wydarzenie. Tam nie będzie żadnego alkoholu ale warszta5ty będą. Są 
wydarzenia gdzie tego alkoholu nie ma np. na sali sportowej. Alkohol jest w formie 2% piwa na takich 
wydarzeniach jak Air Show, Piknik Patriotyczny czy na dożynkach. Jeśli Państwo przegłosujecie to 



zrobimy tak, żeby np. na dożynkach już alkoholu nie było. 
- Jolanta Zmudzińska – nie wiem czy akurat na taki cel mógłby być przeznaczone pieniądze pozyskane, 
ale może nie kolejne specjalistę zaprosić a może jakąś znaną osobę przecież. Muzycy, raperzy mają tez 
problemy alkoholowe, z których wychodzą może taka osoba przekonała by młodzież niż kolejny 
specjalista, który przytacza suche fakty może ktoś kto przekonał się na własnej skórze będzie bardziej 
wiarygodny. Co do picia alkoholu to młodzi ludzie czwarta piąta klasa zaczynają od piwa 
bezalkoholowego. Widzą, że rodzice piją normalne piwo to oni pozwalają sobie na piwo bezalkoholowe. 
I od tego się pewnie zaczyna po bezalkoholowym przyjdzie czas na alkoholowe i do tego może papierosy 
próbują jeśli się uda to się uda jeśli nie to ktoś im kupi. Są takie osoby które za przysłowiową złotówkę 
od dzieci pójdą im kupić. Bardziej powinniśmy chyba edukować dorosłych niż dzieci. Ja to widzę po 
prostu na co dzień. 
- Adam Rogacki- było tak jeszcze kilka lat temu, że zajęcia profilaktyczne prowadzone w szkołach były 
w formie warsztatów czy nawet teatrzyków o których mówił Zastępca przez PARP zatwierdzone i 
prowadzone ale to było chyba sprzed 10 laty później te firmy które byłty to były firmy czysto komercyjne 
i one właściwie nic nie wnosiły. Po wywiadówce przyjeżdzali ludzie i robili sensowną rzecz, ale te 
sensowne rzeczy skonczyły się 10 lat temu później rekomendację PARP dostawały firmy, które robiły złą 
robotę teraz szukając nowych firm nie znalazłem są te firmy, które były. Z byle czym do szkół nie ma co 
wchodzić. O tych znanych osobach o których Pani Radna mówiła, to przyjechała do Margonina taka 
znana osoba, który wyszedł z narkotyków i po tym jego występie dzieciaki wiedziały jak brać, a on miał 
rekomendację PARP i jeździł po całej Polsce, Pani Małgosia jeszcze wtedy pracowała i stwierdziła, że źle 
się stało, że ten facet tu był. Także trzeba się nad wszystkim dobrze zastanowić. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały Nr XXXVIII/384/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 24 marca 2022 r. w 
sprawie uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej 
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
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9. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko – ja mam pytania typowo do Przewodniczącego gdzie są nagrania z sesji prosiłbym aby 
były wstawiane na bieżąco.
Drugie pytania czy wpływają na Pana jakieś pisma, zapytania bo na razie cisza jak makiem zasiał. 
- Przewodniczący Rady – pisma zostały przekazane na pocztę – meila.
- Mirosław Leśko – Panie Przewodniczący Pan zwołuje sesję ustala termin tak jest w statucie większość 
sesji było w czwartek czy nie można by tego jakoś omówić. Dzisiaj jest zasadzenie drzewek, żeby nie 
kolidowało z sesją?
- Przewodniczący Rady – chodziło o to, tak jak Pan Zastępca powiedział żeby tą sesję przyspieszyć jak 
ustaliśmy termin nam nie było wiadomo o planach Pani Małgosi i o sadzeniu lasu dopiero w późniejszym 
terminie ta sprawa wypłynęła.



- Zastępca Burmistrza - już był wniosek aby ta sesja była wcześniej niżeli koniec kwietnia. Osoby z 
Ukrainy czekają za świadczeniami 300 co Państwu mówiłem na Komisji stąd jakby to,że różne instytucje 
robią różne akcje to dobrze, że robią. Nie możemy przekładać sesji z powodu tego, że jedna instytucja 
robi to, a druga tamto bo naszą podstawową rolą jest uchwalanie prawa. Proszę o zrozumienie terminu 
który był tutaj wskazany, przecież specjalnie tego nie zrobiliśmy, żeby nie pójść. Głównie chodziło o 
wypłatę środków 300 plus bo te osoby czekają a wypłata 500 plus dopiero będzie w maju. 
- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu od kilku dni jest poważna awaria oświetlenia na osiedlu, 
niektóre nie mają w ogóle oświetlenia na niektórych co druga, trzecia lampa świeci, nie jest to zwykła 
awaria, że lampa wysiadła to jest awaria jakiegoś systemu nie można czekać 3 – 4 tygodnie, aż oni 
przyjadą na ulicach jest naprawdę ciemno, bardzo bym prosił, żeby Pan wykonał ten jeden telefon żeby 
przyjechali i to zrobili ta sama sytuacja jest na ul. Cmentarnej tylko nie spisałem, które lampy. Druga 
sprawa od dłuższego czasu na parkingu przy cmentarzu stoją dwa samochody chyba się nie pomylę jak 
powiem że stoją tam od września jeden samochód zamienia się już w złom, ktoś wymontował katalizator, 
błotnik jest wyrwany zderzak, lusterko a drugi jest w całości. Te samochody pochodzą z posesji gdzie jest 
dom wielorodzinny podejrzewam, że one zawadzały i ktoś je tam postawił. Właściciela tych samochodów 
już nie ma wśród nas i trzeba by te samochody z stamtąd zabrać. Ja mogę służyć informacją do kogo 
należały te samochody.
- Zastępca Burmistrza – ja te samochody zgłosiłem do Straży, dziwne, że sami się tym nie zainteresowali. 
Oświetlenie zostało zgłoszone, mogę jedynie coś przyspieszyć. Ja rozumiem, że punktu mieszkańca jest 
to pilna i ważna sprawa natomiast my tylko w systemie możemy to zgłosić. Do zagrożenia i zdrowia i 
życia jadą natychmiast a nie świecąca lampa nie jest zagrożeniem życia. Tych wyjazdowych zespołów nie 
ma na pęczki po kolei realizują zgłoszenia chyba, że są priorytetowo oceniane te które wymagają 
priorytetowego usunięcia.
- Andrzej Zmudziński – to jest awaria całego systemu i do takiego czegoś oni powinni przyjechać. Proszę 
niech Pan idzie wieczorem na ul. Leśną tam jest bardzo ciemno i inne ulice to samo. Jeśli chodzi o 
samochody to jak mogę wskazać kogo one są.
- Zastępca Burmistrza – jeśli Straż Miejska faktycznie oceni, że samochody nie nadają się do jazdy to 
rozpoczyna się cała procedura na koszt gminy zostaje to zabrane i zezłomowane chyba, że znajdzie się 
właściciel. Jeśli faktycznie go nie znajdziemy to wtedy obciąża to nas a czasami warto Policję zatrzymać i 
zapytać, mogli by się też zainteresować.
- Maria Miler – przejdę się dziś i zobaczę jak to wygląda z tymi lampami na ul. Cmentarnej. Prośba jest 
taka żeby projekty uchwał trafiały przed sesją na stronę, żeby ewentualnie mieszkańcy jak mają jakieś 
pytania to chcieli by przed sesją te projekty mieć i żeby zamieszczać protokoły z komisji czy to 
wspólnych czy rewizyjnych to taka prośba.
Natomiast pierwsze pytanie nie jestem w tym zakresie specjalistą ale jak laikowi, mógłby Pan 
odpowiedzieć na następującą rzecz czy jeśli jest uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego to w 
kwestii gminy to obowiązkiem gminy jest doprowadzić media do działek w przypadku decyzji o 
warunkach zabudowy to wygląda inaczej ?
- Przewodniczący Rady – są projekty uchwał na stronie gminy co prawda sam szukałem nie mogłem 
znaleźć dzisiaj dopiero zostałem poinformowany jak trafić do nich. One są z zakładce Rada Gminy i 
transmisji i tam są transmisje które już były i plan tej która ma być. Co do mieszkańców, pandemia 
właściwie minęła i jeśli są osoby chętne to zapraszamy.
- Zastępca Burmistrza – w najprostszych słowach wiem do czego albo ktoś zmierza. Kupno działki od 
kogokolwiek czy jest plan czy jest studium gminy nie determinuje tego, że Gmina ten teren musi uzbroić 
i my sprzedając działki wpisujemy i mocniej nie da się tego wyartykułować kupno działki nie wiąże się 
tym, że pod domem będzie miał drogę, wodę, ścieki, gaz, prąd to już jest we własnym zakresie to tak nie 
działa. Gminy obowiązkiem jest zapewnienie wody. My dajemy po prostu warunki przyłączenia ale 
trzeba się na własny koszt podłączyć. My nie jesteśmy wstanie pouzbrajać wszystkich działek ktoś kupuje 
sobie pod lasem działkę a dala od całej infrastruktury i oczekuje od nas, że w ciągu roku podłączone 
zostaną wszystkie media. Nie ma prawa z tego tytułu nikt mieć roszczeń ani prawnie nie jest to 
sankcjonowane nie ważne czy jest plan czy są warunki zabudowy. My dajemy warunki przyłączenia jeśli 
się tyczy to nas, gazownia podłączy Państwu gazociąg jak jest to ekonomiczne, wody do jednego 
gospodarstwa też nikomu nie będziemy pociągali to że spółka komunalna spółką komunalną ale to 
wszyscy inni mieszkańcy za to płacą za to, że ktoś ma większy komfort bo mieszka z dala od innych. Nikt 
nikomu nie powiedział sprzedając czy to działki za stadionem na Budzyńskiej, że tam to zostanie 
uzbrojone natychmiast, tak nie jest nigdzie. Podam Państwu przykłady gmin gdzie ludzie sami się 



zrzucają i budują drogi udział gminy jest 25% resztę płaca mieszkańcy bo by się nigdy tej drogi nie 
doczekali takich sytuacji my nie mamy. Obowiązkiem samorządu jest stanie na straży interesu 
publicznego wszystkich a nie po stronie interesu jednostki. Ja wiem, że gmina nie jest wstanie od razu 
takich rzeczy zrobić i załatwić. I ktoś myśli, że jak kupi działkę od gminy, to gmina mu ją uzbroi. To są 
miliony na uzbrojenie tych działek więc sukcesywnie rzeczy które są możliwe do zrobienia są robione ale 
jak ktoś pyta to odpowiadam, że tam kanalizacji przez X lat nie będzie, bo w pierwszej kolejności 
musimy zrobić kanalizację, która miała być już od lat robiona do Kowalewa i to jest jakby priorytet a nie 
działki, które były rok temu sprzedane. Są ludzie, którzy nie mieszkają jeszcze a już piszą, że mają 
ciemno koło domu jakbyśmy my mieli obowiązek oświetlać ludziom domy, bo ktoś się boi, że na 
budowie mu coś ukradną. My oświetlamy pasy drogowe jak wymaga tego sytuacja. Trzeba to oceniać 
bardzo racjonalnie gdzie się wydatkuje pieniądze. Nie ma znaczenia czy jest plan czy studium, u nas 
ciągle trwa temat dróg na planach macie Państwo wrysowane drogi, w której jest wpisany status drogi i 
istnieje możliwość odkupienia danej drogi wyobraźcie sobie mam 1ha gruntu i dziele go na działki 
zarabiam dzisiaj na tym kosmiczne pieniądze a drogi między tymi działkami sprzedaje gminie bo gmina 
miała tam zrobić drogę. Czy to jest uczciwe? Właściciel ten co sprzedaje winien z udziałem w gruncie, 
który sprzedaje. Ktoś kto kupuje działkę kupuje udział w tej drodze i po jego stronie jest zapewnienie 
dostępu do nieruchomości. Jaki interes miałaby w tym gmina, żeby prowadzić komunikację do 
prywatnych domów i osiedli bo na takim poziomie finansowym my nie jesteśmy jeszcze, żeby to 
zapewnić, a są tutaj ludzie, którzy całe kompleksy działek tutaj dzielą i mają prawo do sprzedażny ale 
mają prawa oczekiwać, że te działki za chwile zostaną uzbrojone to się nie wiążę z kwotą 100 tys. złotych 
tylko w milionach. Proces doprowadzenia kanalizacji czy wody jest kosztogenny. Obowiązkiem gminny 
jest wskazanie punktu czerpania wody na ul. Polnej i tam można sobie wodę pobrać. Jeden z 
deweloperów też oczekiwał, że ja mu doprowadzę wodę do jego bloku. Oczywiście on by miał roszczenie 
przez spółkę o wykup tego, ale on żeby dostać zgodę to musiał się zrzec tego, że on rezygnuje z tego 
roszczenia dlaczego my kosztem budżetu milionowego na takich inwestycjach jeszcze wydawać 
publiczne pieniądze, żeby doprowadzić wodę do inwestycji, która generuje gigantyczne zyski dla kogoś 
my mamy stać na straży interesu publicznego, dlatego ten człowiek zgodę dostał ale jednocześnie 
dostając zgodę na przejście musiał zrzec się roszczenia o wykup tego za 40 lub 50 tys. trudno o to aby 
będąc w zarządzie spółki ZUK podpisał się pod tym żeby kilkadziesiąt tysięcy do nieruchomości, które są 
komercyjnie sprzedawane to nie są mieszkania komunalne tylko komercja z tego Ci ludzie świetnie żyją. 
Czy innym są pojedyncze domy a czym innym całe kompleksy, których jest teraz bardzo dużo w 
Margoninie. Jeśli my działki sprzedajemy to od razu piszemy już w ogłoszeniach o sprzedaży, że nie ma 
zapewnionego i nie wiadomo kiedy będzie, żeby to było jasne i czytelne. Są ludzie którzy przez 50 lat nie 
mają jeszcze drogi, a ktoś sprzedając opowiada,że oni tam kiedyś wybudują. 
- Przewodniczący Rady –  znam przypadek, że młodzi ludzie się napalili kupili dom na osiedlu poszli do 
gminy, żeby gmina naprawiła drogę a gmina mówi, że Państwo kupili na prywatnym osiedlu dom ten 
grunt cały jest prywatny idźcie Państwo do właściciela od którego odkupiliście dom on powinien to 
Państwu zapewnić ta droga jest jego. 
- Zastępca Burmistrza – słyszałem to jakich absurdalnych cen doprowadza się nieruchomości, gdzie nie 
ma prawa zabudowy. Do gminy było kilka telefonów tygodniowych z pytaniem czy macie coś do 
sprzedaży nie ważne co coś. Dzwonili ludzie generalnie, żeby się na czymś dorobić. Niektórzy kupili 
nieruchomości za 200 zł za m² i pokazuje, że nie mają prawa zabudowy są to tereny zielone i teraz 
pytanie co oni mają z tym zrobić. Będą chodzić i oczekiwać, że będzie tam zmiana planu. Przykład 
sąsiedniej gminy, że kupuje się grunty leśne i szybko się przekształca na budownictwo rodzinne, grunt 
leśny to będzie 10 zł  za m² a grunt wielorodzinny 300 / 400  za m². Plan zmienia wszystko. Państwo 
uchwalacie plany to że ja kupie dziś za 200 zł  a Państwo mi zmienicie plan to ja sobie to sprzedam za 
400. Są tacy ludzie a kupie przeczekam parę lat, władza się może zmieni albo coś potem nam to zmienią. 
- Maria Miler  - na komisji poruszyliśmy temat tak naprawdę nie wiemy czy problemu w szkole. Ja 
potwierdziłam niestety doszły jeszcze oprócz tych przykrych wydarzeń, które tam się zadziały dostałam 
jeszcze informacje o takich używkach jak narkotyki stąd też te moje pytania o profilaktyce i pytanie do 
Pana Przewodniczącego czy ni podjęlibyśmy wspólnie takiej decyzji żeby taką dodatkową komisję zrobić 
dowiedzielibyśmy się. Tak ja Pani Basia mówi podchodzą pytają się o chodnik czy ulicę  a do mnie 
podchodzą i się pytają o szkołę co się dzieje. Nie wiem co się dzieje bo nie mam już  dzieci w tym wieku.
Nie chce słuchać plotek odpowiadać czy powielać tych plotek więc może Rada rodziców, dyrektor jest 
dwóch zastępców są pedagodzy  zróbmy taką komisję dowiedzmy się i jak trzeba to brońmy dobrego 
imienia tej szkoły nie chodzi o to żeby powiesić kogoś nie wiadomo kogo i za co  nie powielajmy przede 



wszystkim plotek i wiedzmy co się tam dzieje. Może radny który nie ma dzieci nie powinien się tym 
interesować, ale jesteśmy przedstawicielami tego społeczeństwa. Powinniśmy wiedzieć co się z tymi 
dziećmi dzieje. 
- Przewodniczący Rady – nie ma problemu jeśli jest Państwa taka wola byśmy wzięli dyrektorów 
przedstawicieli Rady Rodziców, pedagog czy psycholog.
- Maria Miler  - a co z jawnością? Jeśli zrobimy komisję zwykłą, a komisja jest jawna.
- Zastępca Burmistrza –osoby poza osobami zaproszonymi jak pamiętam w statucie nie mają prawa 
przychodzić. To czym innym są przedstawiciele rady Rodziców, Dyrektorzy, Pedagodzy a czym innym 
ciekawość ludzka i przyjście jakby wszystkich co się da. Są takie sprawy których nie rozpatruje się 
debacie publicznej. Rada takie prawo przychodzą osoby poproszone no nie da się tego transmitować. Jeśli 
to nie jest transmitowane to jest w porządku, bo przychodzą tylko osoby które Państwo zaprosicie. 
Państwo będziecie omawiali sprawy generalne a nie indywidualne bo tak wam nikt nie udzieli informacji 
bo rodzice sobie nie życzą więc to będzie sprawa ogólna jak wygląda sytuacja w szkole. Co zyskujemy 
dzięki transmisji bo ja nie rozumiem. Inaczej czy komisje są transmitowane no nie nie bardzo rozumiem 
czemu akurat ta komisja miałaby być transmitowana? Jest protokół z komisji z którym się można 
zapoznać. Po co transmitować komisje, które i tak nie są transmitowane. Są rzeczy które się omawia jeśli 
jest problem to między osobami zainteresowanymi, rozciąganie tego na całą Polskę bo komisja będzie 
transmitowana i się okaże w szkole jest problem i nigdzie indziej go nie ma. Mieliście ostatnio przykład 
Wojewody Wielkopolskiego jak robił wideokonferencję na temat Ukrainy również nie pozwalał 
przebywać prasie i tego słuchać z jakiegoś tam powodu bo potem jest komunikat wystosowany a nie 
później są jakieś przekłamania każdy sobie dośpiewa to co chce dośpiewać zrobicie z tego sprawozdanie 
to się znajduje i każdy może przeczytać. A jeśli ktoś ma sprawy indywidualne to idzie pod odpowiedni 
adres nie rozumiem co ma na celu transmitowanie.
- Przewodniczący Rady – jaki termin Państwo proponują?
- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu tyle nam Pan tutaj nagadała o tych działkach, drogach 
prywatnych, i mam sprawę znajomy zapisał wnukowi zapisał koło domu działkę i wnuk nie może się 
budować bo nie dostanie zezwolenia bo za blisko wiatraków a do wiatraka kilometr gdzieś będzie a 
jeżdżąc po całej gminie i tutaj w końcu Lipiny, Krakowskie Osady itd.są budowane domy w szczerym 
polu i do wiatraka jest 300 m i jak to jest, że jedni mogą się budować a drudzy nie, i jak ja bym kupił 
działkę też bym nie mógł się budować.
- Zastępca Burmistrza- rolnik może się budować widocznie ktoś ma status rolnika. Rolnik trochę 
funkcjonuje w innej przestrzeni. W ramach gospodarstwa rolnego i wtedy te zapisy nie obowiązują nie 
my wymyśliliśmy te odległości. Są takie plany żeby to zmienić Rada będzie o tym decydowała o 
zmniejszeniu odległości. 
- Mirosław Leśko – ja chciałem zapytać kiedy ta komisja, ustalmy jakiś termin. Czy jest Pan pewien 
Panie Przewodniczący, że rodzice zainteresowani nie mogą być obecni jako wolni słuchacze? Jest Pan 
pewien w  100%? w statucie z tego co pamiętam komisje są otwarte i jawne. 
- Zastępca Burmistrza- na komisje rewizyjną Państwo zapraszacie tylko określoną osobę, pamiętam że w 
statucie było na zaproszenie. 
- Jolanta Zmudzińska – ja nierozumem tej ciekawości myślę, że rodzice, których dotknął ten problem aż 
na takim szerokim polu tego wszystkiego roztrząsać bo to nie są przyjemne sprawy, a ta ciekawość to nie 
wiem czy jest akurat dobry doradca myślę, że nie to jest moje zdanie. Ja nie chciałabym uczestniczyć w 
takiej komisji gdzie będą poruszane sprawy mojego dziecka a tu wszyscy dążą do tego aby ujawniać 
jakieś fakty ze szkoły. Myślę, że jest to taka niezdrowa ciekawość ale to jest moje zdanie.  
10. Zamknięcie posiedzenia.
 Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie  XLSesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 22 kwietnia 2022  r. o godz. 18:21
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